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Saksnummer: 1/2018 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Vedtak:  
Møteprotokoll for styremøte 8. og 9. desember 2017 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 2/2018 
Sak: Retningslinjer DFS – Frifond Organisasjon 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre vedtok gjeldende retningslinjer for DFS Frifond Organisasjon i mars 
2017.  

DFS søkte om midler til Frifond 2017 med 2015 som grunnlagsår.  

Totalt fikk 512 skytterlag tildelt midler i 2017. 11 lag aksepterte ikke tildelingen (svarte ikke 
innen siste frist). 4 lag klaga på manglende tildeling, og fikk tildelt midler. Sum lag ble etter 
dette 505, som er 4 flere enn i 2016.  Sum tildelte Frifond-midler var kr. 5.315.428, ca. 
65.000 mindre enn i 2016. 

Ved søknadsfristens utløp var det registrert 15.973 betalende medlemmer under 26 år 
(minimumskontingent 50 kroner) og 555 støtteberettiget lag (minimum fem betalende 
medlemmer). Sammenlignet med 2016 er dette 185 flere medlemmer og 7 flere skytterlag. 

Forskjellen mellom 555 og 505 skyldes hovedsakelig at lagene ikke har ungdomsutvalg eller 
ikke har registrert ungdomsutvalg/ungdomsleder, et krav som Norges Skytterstyre setter til 
lagene.  

LNU sitt styre har vedtatt noen endringer i de sentrale retningslinjene for Frifond 2018. 
De viktigste endringene er som følger: 
- Særattestasjonen på grunnlagstall er tatt vekk. Det betyr at dere fra 2018 bare må legge 
ved de interne retningslinjene. Dere må krysse av for en erklæring om dere søker med riktige 
grunnlagstall.  
- § 5: LNU har innført de nye felles definisjonene på tellende medlem og tellende lokallag. 
Dette er felles definisjoner etter «Forskrift for tilskudd til frivillige barne- og 
ungdomsorganisasjoner», som Fordelingsutvalget benytter. Det skal ikke ha store, praktiske 
betydninger.  
- I § 11 «Krav til rapportering fra tilskuddsmottaker» er fristen for å levere rapport endret til 
1. februar 2019 (rapportering fra DFS til LNU). 
 
Administrasjonens drøfting 
For Frifond 2018 er 2016 grunnlagsår. Ordninga med at grunnlagsåret er to år i forkant av 
tilskuddsåret gjør at eventuelle retningslinjer for tildeling av tilskudd bør gjøres to år i 



forkant av tilskuddsåret. Dagens retningslinjer for tilskudd fungerer greit, og det er stadig 
flere lag som oppfyller kriteriene for tildeling. I de sentrale retningslinjene er det innført 
regler for familie-kontingent, ellers er endringene så langt vi kan se hensyntatt i DFS sine 
retningslinjer og regelverk for skytterlagene.  
DFSU anbefaler å videreføre retningslinjene som de er, med justering som følge av endringer 
i sentrale retningslinjer.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2018 
Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene, vedtatt i Norges 
Skytterstyre i sak 02/2018 den 5.2.2018. Krav og retningslinjer fra LNU vil i tilfelle motstrid 
være bestemmende.  
 
1. Formål 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- og 
ungdomsvirksomhet, herunder skytterlag tilknyttet DFS. Støtteordninga skal bidra til å 
stimulere barn og unges aktivitet lokalt i skytterlagene. Maksimalt 5 % av midlene kan 
brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 

Et skytterlag kan ikke være tilknyttet særforbund under Norges Idrettsforbund, og kan ikke 
motta Frifond midler fra andre enn via DFS i tilskuddsåret. 

Frifond-midler kan ikke brukes til: 

- Innkjøp av rusmidler, herunder alkohol og tobakk 
- Mellomliggende lag (skyttersamlag) 
- Lønne ansatte (inkludert honorar), innsamlingsaktivitet eller å bygge egenkapital 
- Brukes utenfor Norge eller til aktivitet i utlandet 

 

2. Målgruppe 
Midler fra DFS Frifond Organisasjon tildeles som driftsstøtte til skytterlagene, og skal kun 
brukes til aktivitet på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i grunnlagsåret.  
 
3. Krav for å kunne være støtteberettiget skytterlag 

• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under fylte 26 år, og en 
medlemskontingent på minimum 50 kr. Ved bruk av familiemedlemsskap teller hvert 
medlem som individuelt medlem. Kontingenten for familiemedlemmene skal til 
sammen ikke være mindre enn 100 kroner. 

• Medlemskontingent må være registrert som «Fullt betalt» i Mitt DFS, og kunne 
dokumenteres. Medlemsregistreringa i Mitt DFS må minst inneholde navn, fødselsår 
og adresse. 

• Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret. 
• Skytterlaget må, i henhold til standardlov for skytterlag § 6-10, ha et valgt 

ungdomsutvalg. 



• DFS skal ha mottatt en bekreftelse fra skytterlagene på at de har brukt opp fjorårets 
tilskudd (innlevert rapport) før årets tilskudd utbetales til skytterlagene. 

 
4. Fordelingsnøkkel for tildeling av driftsstøtte 

a) Driftsstøtte - grunntilskudd 
i. 20 % tildeles alle skytterlag som oppfyller kravene etter pkt. 3 om støtte. 

ii. 20 % fordeles etter antall tellende medlemmer under fylte 26 år for 
støtteberettiget lag etter pkt. 4.a.i. 

 
b) Driftsstøtte relatert til aktivitet for støtteberettiget lag etter pkt. 4.a.i. 

i. 30 % tildeles alle skytterlag som har arrangert minst ett terminfestet stevne i 
en DFS-aktivitet i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS. 

ii. 30 % tildeles alle skytterlag som har minst en deltaker som er 18 år eller yngre 
ved minst ett samlagsstevne i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i 
Mitt DFS. 
 

5. Aktiviteter som driftsstøtten kan brukes til 
Midlene kan brukes til aktiviteter på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i 
grunnlagsåret. 

• Lagsvåpen 
• Rekvisita til lagsvåpen. 
• Pusseutstyr til lagsvåpen.  
• Momentnøkkel som skal benyttes på lagsvåpen.  
• Skytterutstyr til bruk på lagsplan. 
• Skytestøtter 
• Våpenskap til oppbevaring av lagsvåpen og ammunisjon. 
• Skivemateriell til finfelt (papp). 
• Leie av innendørs skytebane til ungdomsskyttere.  
• Fagbøker, treningsdagbøker, brosjyrer eller annet som skal benyttes i 

opplæringssammenheng i laget.  
• Lasertrener til våpen/laservåpen. 
• Ammunisjon. Støtte til kjøp av kaliber 22. og redusert kal. 6,5-ammunisjon, inkludert 

ladekomponenter til redusert 6.5-ammunisjon. 
Ammunisjon skal nyttes til tiltak på lagsplan som eksempelvis instruksjon og 
opplæring, og kan ikke fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter i forbindelse 
med trening og stevner. 

• Miljøtiltak i regi av skytterlaget (sosiale samlinger, turer eller andre ting som er til 
gode for miljøet blant ungdomsskytterne i skytterlaget).  

• Utgifter til tilrettelegging for barn og unge med særskilte behov. 
 
Midlene kan ikke benyttes til aktiviteter eller utstyr som ikke er nevnt i lista.  

 

 



6. Utbetaling av driftsstøtte 
DFS søker LNU om midler fra Frifond Organisasjon innen søknadsfrist i tilskuddsåret, og får 
normalt svar på søknaden i juni.  

Frifondmidler til skytterlagene beregnes etter mottatt tilskudd fra LNU. Grunnlaget for 
beregninga er kriterier etter pkt. 3 og fordelingsnøkkel i pkt. 4.  

DFS sender akseptskjema med svarfrist til skytterlagene snarest etter at DFS sentralt har fått 
sin tildeling fra LNU. Eventuelle restmidler som følge av manglende svar på akseptskjema 
fordeles likt på lag som har akseptert. Utbetaling av midlene skjer normalt snarest etter 
mottatt akseptskjema, og senest innen 31. desember i tilskuddsåret. Skytterlagene skal ha 
benyttet midlene innen 1. juni i kalenderåret etter tildelingsåret.  
 
7. Rapportering 
Skytterlagene skal rapportere bruk av midler på eget skjema senest 1. juni i kalenderåret 
etter tilskuddsåret. Rapporten skal inneholde et enkelt regnskap for bruk av midlene.  

Dersom rapportskjema ikke sendes inn, skal de tildelte midlene tilbakebetales. Skytterlagene 
skal bekrefte at de har brukt opp fjorårets støtte før DFS sentralt utbetaler årets støtte. DFS 
vil kreve tilbake ubrukte midler. 
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å sikre at 
tildelte midler blir brukt i tråd med retningslinjene. 
 
8. Klageadgang 
Manglende tildeling av tilskudd kan påklages til Norges Skytterstyre. 

Det gis ikke klageadgang på tilskuddet der det ligger til grunn en lik prosentvis fordeling blant 
alle søkere. 

Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om tildeling av 
tilskudd er mottatt (akseptskjema). 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 3/2018 
Sak: Skyttercampavgift LS 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1. 

 
Arrangørene av LS 2018 i Stjørdal har søkt om pris på campingavgift 2018. De opprettholder 
den søknad de leverte i forbindelse med behandling av Skytterboka 2018 i sak 119/2017, 
hvor de søker om pris på 2750 kroner samlet for campingbil/bobil inkludert strøm.  
 
Søknaden er ikke dokumentert med økonomiske avtaler, og administrasjonen ønsker derfor 
en reduksjon på det omsøkte beløpet. Dette for å begrense prisøkningen på skyttercampen 
fra 2017. Stjørdal har tre skyttercamper, og det legges opp til svært god standard på 
campene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet i 2018 settes til 2700 kroner for campingvogn/bobil 
inkludert strøm, og kroner 900 kroner for telt uten strøm. Alle priser inkl. mva.  
 
Jens Sverre Knutsen foreslo følgende: 
Saken utsettes til at alle kostnader/avtaler i forbindelse med skyttercampen på 
Landsskytterstevnet 2018 kan dokumenteres.   

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Knudsen, Gjerstad, 
Meland, Kristoffersen og Brøndbo Fiskum stemte for administrasjonens forslag, mens 
Knutsen stemte for eget forslag. 
 
 
 

Saksnummer: 4/2018 
Sak: 125 årsjubileum for DFS 2018 - markering under Landsskytterstevnet i 

Stjørdal  
Kompetanse: Jf. kapittel 1. 

 
I år feirer Det frivillige Skyttervesen sitt 125-års jubileum. I Langtidsplan for 2016-2020 
kapittel 6 Kommunikasjon og media, underpunkt 4f, står det at man skal utnytte DFS sitt 125 
årsjubileum til å spre kunnskap om organisasjonen. 
 
Sammen med LS-arrangøren planlegger administrasjonen en åpningsseremoni av årets LS 
som vil bli preget av at DFS er 125 år. Det ble søkt støtte fra Forsvarsdepartementet til denne 
åpningen, og vi fikk innvilget 100 000 kroner i prosjektstøtte. Seremonien som vil foregå i 
Stjørdal sentrum lørdag kveld 4. august. Mye kostnader knyttes til selve infrastrukturen med 
scene/teknisk utstyr.  
 
Administrasjonen planlegger i tillegg noen produkter som vil bli preget av DFS 125 år, dette 
også i samarbeid med LS-arrangøren. Etter vedtak i skytterstyret vil også årets minnemedalje 



gå til alle deltakere på minneskytingen. I tillegg til at Jon G. Hofstad preger medaljen, vil det 
også være gravert inn at DFS er 125 år. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid i forbindelse med at Det frivillige 
Skyttervesen feirer 125-årsjubileum i 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 5/2018 
Sak:  Rapport Feltåret 2017 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Feltåret 2017 inneholdt vedtak om en rekke tiltak for å skape mer fokus på, og økt aktivitet i 
feltskytinger. Følgende tiltak ble vedtatt:  

1. Brev til samlagene for å motivere til flere feltstevner på terminlistene,  
2. Brev til aktuelle leverandører om bidrag til feltåret 2017 
3. Arrangere feltinstruktørkurs høsten 2016, gjennomført med 23 deltakere. 
4. Øktarkiv for feltskyting er på plass, men kan utvikles videre. 
5. En motivasjonsbrosjyre som retter seg mot skytterlagene skal være klar innen 10. 

nov. 2016. 
6. «Feltåret 2017» boks på www.dfs.no med et nytt feltrelatert tema hver uke fram til 

LS 2017, gjennomført. 
7. Oppfordring om å utdanne flere feltinstruktørkurs og/eller feltsamlinger på 

samlagsnivå. 
8. Bidrag til åpne finfeltstevner. 
9. Ekstra bidrag til arrangører av åpne feltstevner med innskytingshold. 
10. Bidrag til R/ER/J/EJ samlinger ytes kun for samlinger i felt.  
11. Bidragsordninger til etablering av feltanlegg, stang- og felthurtiganlegg, og kjøp av 

finfeltfronter. Tilskuddsrammen vedtatt i sak 110/2017 er på hhv 500 000 kr til stang- 
og felthurtiganlegg, feltanlegg 300 000 kr og finfeltfronter 100 000kr, totalt 900 000 
kr. Det betyr at det er en underdekning på 300 000 kr i forhold til tilsagn om bidrag.  

 

 

 

 

 

 



Administrasjonens drøfting 
Denne drøfting tar for seg hvert enkelt tiltak med status pr. 31.12.2017.  

1. Brev til samlagene for å motivere til flere feltstevener på terminlisten. 
Status: Gjennomført høsten 2016. Statistikk for de fem siste årene er slik: 
 

År Antall 
feltstevner 

Antall deltakere 

2017 761 35618 
2016 718 32001 
2015 793* korrigert 29978 
2014 738 33082 
2013 886 33140 

 

2. Brev til aktuelle leverandører om bidrag til feltåret 2017 
Status: Gjennomført gjennom brev til leverandører av relevant materiell og 
utstyr til lag og skyttere om å yte bidrag i form av gaver og rabatter etc. Her 
kom det mange gode bidrag.  
 

3. Arrangere feltinstruktørkurs høsten 2016. 
Status: Gjennomført med 23 deltakere. Nytt tilsvarende kurs gjennomføres i 
2018. 
 

4. Etablere øktarkiv for feltskyting. 
Status: Er på plass, men kan/skal utvikles videre. 

5. En motivasjonsbrosjyre som retter seg mot skytterlagene skal være klar innen 10. 
nov. 2016.  

Status: Gjennomført innen vedtatt frist. Brosjyren inneholdt de det fleste av 
idéer og tiltak vedtatt i styresak 88/2016.  
 

6. «Feltåret 2017» boks på www.dfs.no med et nytt feltrelatert tema hver uke fram til 
LS 2017. 

Status: Gjennomført. Videreføres med jevnlig nye relevante artikler/fagstoff 
om feltskyting vinter/vår 2018 som en del av utdanningsweb.  
 

7. Oppfordring om å utdanne flere feltinstruktørkurs og/eller feltsamlinger på 
samlagsnivå. 

Status: Gjennomført gjennom informasjon på feltweb og skriftlig 
informasjonsmateriell. For statistikk, se pkt. 10.   
  

8. Bidrag til åpne finfeltstevner. 
Status: Det er betalt ut ca. 400 000 kr i arrangementsbidrag for feltstevner i 
2017. Rapporten viser ikke hvor mange som har arrangert eget finfeltstevne – 
dette må i så fall telles opp manuelt.  

9. Ekstra bidrag til arrangører av åpne feltstevner med innskytingshold. 



Status: Det er betalt ut ca. 515 000 kr i arrangementsbidrag for feltstevner i 
2017. Rapporten viser ikke hvor mange som har arrangert med 
innskytingshold – dette må i så fall telles opp manuelt.  
 

10. Bidrag til R/ER/J/EJ samlinger ytes kun for samlinger i felt.  
Status: Det er arrangert 30 samlinger for NU/R/ER/J med 479 deltakere, 
240 000 kr i bidrag. Det er arrangert 7 samlinger for EJ/NV/1. års senior med 
51 deltakere, 63 000 kr i bidrag. 
 

11. Skytterstyret har vedtatt egne bidragsordninger til etablering av feltanlegg slik: 
• Feltanlegg: 20% av kostnader, maksimalt 50 000 kr pr lag. 
• Stang- og felthurtiganlegg: 20% av kostnader, maksimalt 50 000 kr pr lag. 
• Finfeltfronter: 20% av kostnader, maksimalt 2 000 kr pr lag. 

Status: Tabellen viser søknader, tilsagn om bidrag og utbetalinger i 2017 

 

  

 

 

 

 

I forhold til søknader og tilsagn om bidrag gjenstår det ca. 220 000 kr i prosjektmidler for 
2017 som ikke er benyttet. Årsakene er flere, dette er de vanligste: 

• De totale kostnadene er lavere enn budsjettert. 
• Laget har hatt en for ambisiøs tidsplan. 
• Prosjektet er ikke godt nok forankret i eget lag/blant lagets medlemmer. 
• Ser at kostnadene blir høyere enn det lagets økonomi tillater. 
• Å få på plass formaliteter knyttet til eiendom/grunn tar lengre tid enn planlagt.  

 
Bidrag til fronter dekkes over private midler fra Landslotteriet. 

Til anlegg som er under utarbeidelse, og der skytterlaget har forpliktet seg til å fullføre disse 
snarest mulig i 2018, er det utbetalt 75% av bidraget i forskudd.  

Det er flere skytterlag som har trukket sin søknad, eller utsatt sine planer på ubestemt tid. 
Det er derfor en god del økonomi i prosjektet som ikke blir benyttet, med bakgrunn i de 
søknader om er mottatt og de kriterier som gjelder.  

 

 

 

 



Andre tiltak:  

• Fagbok felt er revidert og trykket i nytt opplag. Til salgs i DFS nettbutikk 
• Skyttertinget 2017 vedtok et sentralt feltutvalg, samt at det skal være et feltutvalg i 

alle samlag. I lagene skal det minimum være en feltkontakt i lagene.  
• Jevnlige påminnelser til organisasjonsleddene om viktigheten av å arrangere kurs, 

samlinger og konkurranser i felt/feltdisiplinene.   
• Det vil bli utviklet en informasjons- og motivasjonsbrosjyre om feltskyting for jegere. 

Klar slik at den kan deles ut ved jegertreninger fra sommeren 2018.  
• Det vil bli sett på muligheten for å utvikle og tilby et tilpasset skyteskoleopplegg for 

jegere.  
• Fortsette ordningen med tilskudd finfeltfronter inntil avsatte midler (100.000) er 

disponert.   
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar rapporten om Feltåret 2017 til etterretning.  
Restmidler fordeles gjennom ny utlysing snarest.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 6/2018 
Sak: Rapport miljøpakkemidler 2017 og årsplan 2018 
Kompetanse: Jf. kapittel 17.110 pkt. 12 

 
Skytterstyret orienteres herved om status og sluttføring av prosjekter med oppstart i 2017 
og planlagte prosjekt i 2018.  
 
Orientering om prosjekter i 2017: 
Begge prosjektene i 2017 er sluttført og overtakelse av byggene har blitt utført.  

Byggefremdriften har forløpt i henhold til plan. Det ble innvilget utsettelse av kortere 
varighet på byggeprosjektene. Utsettelsene var henholdsvis 1 og 2 -3 uker. Begge 
prosjektene ble avsluttet før årsskiftet.  Det har tilkommet mindre tilleggsutgifter innenfor 
normal ramme. Den største usikkerheten foreligger ved uforutsette forhold i grunnen og det 
er normalt den mest kostnadsdrivende usikkerheten ved byggeprosjekter.  

Samlet forbruk er omtrent samsvarende med vedtatt budsjett. Vedtatt budsjett er kr 
5 400 000,- samt kr 261 023,- overført fra fjoråret. Den totale rammen for 2017 utgjorde kr 
5 661 023,-. 

 

 

 

 



Prosjekter 2017: 

Skyteanlegg Finnøy: 
Finnøy prosjektet innebærer uttak av steinmasser og større terrengarronderinger. Dette 
kompliserte prosjektet i planleggingsfasen siden det involverer 2 maskinentreprenørselskap 
og et entreprenørselskap som hovedkontrahent i et todelt prosjekt. Det er valgt en litt 
enklere variant av prosjektet enn først planlagt, for å sikre at tiltaket kan gjennomføres. 
Uttak av større mengder steinmasser var økonomisk gunstig, og utover i prosjektet viste det 
seg at det var mulig å utvide uttaket av steinmengden. Dette var økonomisk fordelaktig for 
laget som derved øker tilgjengelige midler til realisering av innendørsbane og skytterhus i 
tilknytning til miljøpakkeprosjektet. 

Til tross for flere involverte parter enn normalen forløp fremdriften normalt. Det ble 
innvilget tilleggskostnader til prosjektering og byggesøknad på grunn av kompleksiteten 
vedrørende terrengarbeider.  

Prosjektet innebærer fremflytting av standplasser, samt separering av standplasser og 
skytterhus. Skytterlaget påtar seg betydelige egenkostnader til å bygge nytt skytterhus med 
innendørsbane. Laget er lite, men inntrykket er at det drives godt rekrutteringsarbeid. Til 
tross for et lite lokalsamfunn har laget klart å sikre finansiering på totalt over ca. 6 mill. 
kroner ved siden av miljøpakkeprosjektet. Totalrammen for hele tiltaket blir følgelig over ca. 
9-10 mill. kroner når man inkluderer grunnarbeidene som er utført av maskinentreprenør 
mot å få tilgang på steinmassene. Skytterlagets egenfinansiering har kommet på plass 
gjennom lokalmiljøet, kontakt med kommunale myndigheter og bankstiftelser. Spillemidler 
er medregnet som en av hovedfinansieringene. 

For lokalsamfunnet vil et nytt realisert anlegg ha stor betydning. Et nytt skytterhus og 
skytterlaget vil bli et samlingspunkt for store deler av de kommende ungdomsgenerasjonene 
på stedet og befolkningen for øvrig. Lokalbefolkningens holdning er at skytterlagets 
virksomhet utgjør et viktig supplement til idrettsmiljøet som stort sett fokuserer på fotball.  

Skyteanlegg Nøtterø:  
Prosjektet i Nøtterøy er prioritert pga. støyreduksjon og avtaleforhold med Forsvaret. Dette 
er et prosjekt som ikke er avhengig av kommunale prosessers fremdrift. Således var det et 
relativt enkelt og sikkert prosjekt i forhold til gjennomføring for vår del. Det ble i 
avtaleforhold med skytterlaget og i anbudsgrunnlaget tatt forbehold om finansiering av 
opsjoner dersom budsjetterte midler ikke skulle strekke til når anbudsprisene forelå. Prisene 
som ble mottatt var innenfor rammen for å innløse opsjoner for å bygge det antall 
standplasser som tilsvarer gjenerverv av opprinnelig kapasitet. 

Nøtterøy er et relativt tett befolket område og flytting av anlegg er langt fra lett sett ut i fra 
lokale forhold. En støyreduksjon gjennom miljøpakken kan i dette tilfellet bidra, i stor grad til 
å forankre anleggets fremtid, forutsatt at kommunen følger opp sine forpliktelser ift 
støyregelverket. Det må ikke tillates etablering av boliger og annen støysensitive bygninger 
innenfor støysonene. Kommunen er underrettet om dette gjennom oversendte 
støyberegninger.  

Vi forutsetter at kommunen avsetter restriksjonssoner for støy i kommuneplanen, for å 
forhindre utbygging i støysonene. 



Etter at ombyggingen ble kjent har flere av Heimevernets lokale avdelinger vist interesse for 
å benytte anlegget i fremtiden. Det foreligger fra tidligere avtale om Heimevernets bruk av 
anlegget. 

Prosjektet ble gjennomført uten større uforutsette kostander. 

Prosjekter 2018: 

Frosta: 
Prosjektet medfører god støydemping. Kommunen har regulert et boligfelt innenfor 
støysonen ved en feiltagelse. Ordfører har erkjent kommunens feil og vil bidra så langt råd er 
til å tilrettelegge for lagets videre aktivitet. Hensynssone for støy i kommuneplanen vil 
forhindre at slike situasjoner igjen oppstår. Grunneiere samtykker nå til miljøpakketiltaket, 
etter at det er oppnådd enighet lokalt. Tiltaket krever grunneieres samtykke fordi 
standplassene, av støydempingshensyn, må flyttes fra nåværende plassering, til 
terrengmessig lavere plassering. 

Laget har tiltakende aktivitetsnivå når det gjelder rekruttering og aktivitet blant medlemmer. 

Etter tiltak vil støynivåer være akseptable iht. grenseverdier mm. Se for øvrig detaljer i 
vedlegg 4 års plan – søknad FD. 

Eidsberg: 
Prosjektet medfører god støydemping. Anlegget er et flerbruksanlegg som gir et bredt og 
sammensatt skytetilbud. Anlegget er egnet for offentlige brukere 

. Skytterlaget har innendørsbane på anlegget og er et av Østfolds to komplette anlegg, i 
likhet med Sarpsborg. 

Se for øvrig detaljer i vedlegg 4 års plan – søknad FD. 

Budsjett (søknad FD)        kr 5 550 000,- 
     

Sum          Kr 5 550 000,- 

- Frosta      Prosjektkostnader  kr 2 550 000,- 
- Eidsberg        Prosjektkostnader kr 2 600 000,- 
- Tekniske utredninger og adm. kostnader  Prosjektkostnader kr    400 000,- 

 

Estimert forbruk        kr 5 550 000,-  

Årlig fremdriftsplan for Miljøpakkeprosjektene: 

Des – feb: Detaljprosjektering, avtaler med skytterlagene. 
Mars – april  Anbudsutlysning, valg av anbud. 
Mai Kontrahering. 
Juni – sept  Byggestart. (avhengig av avtale mellom skytterlag og entreprenør) 
Juni – des Byggeperiode. 
Des Ferdigstillelse – Overtakelse. 

 

Forsvarsdepartementet legger føring for sin tildeling av midler at miljøpakketiltak skal 
prioriteres til baner som benyttes av Forsvaret. Dette gjør at eventuelle endringer i 



avtaleforhold mellom Forsvaret og skytterlagene kan påvirke prioritering av 
miljøpakkemidler.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 7/2018 
Sak: Evaluering av ordningen med regionale skytebanekontakter  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

 
Gjeldende instruks for regionale skytebanekontakter ble innført 1 januar 2014. De regionale 
skytebanekontaktene har utført sine verv på bakgrunn av instruksen i 4 år. Etter ønske fra 
Norges Skytterstyre er det gjennomført en evaluering av ordninga, som omfatter både 
instruksen, kommunikasjon med DFS sentralt og samlagenes banekontakter, samt innspill til 
hva som er bra og hva som kan forbedres. Norges Skytterstyre ble forelagt en 
oppsummering av evalueringa. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar evalueringa til etterretning, og ga føringer til videre oppfølging.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Saksnummer: 8/2018 
Sak: Tingsak: Rullering av Kongepokalen i feltøvelsene 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Vedtak: Saken utsettes til neste styremøte. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 9/2018 
Sak: B-sak: Søknad om godkjenning av løp Blaser 6,5x55 SE 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Norma AS søker om å få godkjent løp Blaser i kaliber 6,5x55 SE til bruk i Det frivillige 
Skyttervesen. 

Etter avtalen mellom Sig Sauer og de nordiske landene (Danmark, Sverige og Danmark) skal 
alle løp som leveres til Sauer 200 STR ha SKAN (Skandinavisk) patronkammer. Historien bak 
dette er spesiell. Når Sauer 200 STR ble valgt som organisasjonens nye konkurransevåpen 
hadde Sverige og Danmark Swedish Mauser (6,5x55 SE) patronkammer og Norge KRAG 
patronkammer. Det ble ikke enighet om hvilket kammer som skulle innføres, og dermed ble 
det laget «noe midt imellom» som fikk betegnelsen SKAN patronkammer for kaliber 6,5x55. 
For 7,62x51 ble det ingen endring av patronkammer, dvs. at det fortsatt er NATO 
patronkammer som gjelder.  

Som Norma AS skriver i søknaden ble det i 2015 gitt lisens fra SIG Sauer til Blaser om 
produksjon av løp til Sauer 200 STR i kaliber 6,5x55 SE. Salget startet i forbindelse med 
Landsskytterstevnet 2015. Det ble ikke søkt om å få godkjent løp levert med dette 
patronkammeret til bruk i DFS.  

Prosedyren med saksbehandling av søknader som gjelder godkjenning av nye produkt til Sig 
Sauer 200 STR er følgende: 

- Søknaden sendes først til Nordisk Teknisk Utvalg (NTU), som skal gi sin anbefaling til 
de tre landene. 

- De tre landene behandler søknaden, og gir sin anbefaling til det nordiske 
formannsrådet (politiske ledere for organisasjonen). 

- Nordisk Formannsråd gjør endelig vedtak. 
 
På styremøte ble NTU sin anbefaling lagt fram. Endelig behandling av saken vil foregå 
ekstraordinært så snart de nordiske landene har gitt sin anbefaling.  

 
Vedtak: 
Ført i B-protokoll. Offentliggjøres etter at Nordisk Formannsråd har avgjort saken. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 10/2018 
Sak: Prosjektrapport «Skyting for mestring» 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Norges teknisk-naturvitenskapelige universitet (NTNU) i Trondheim har fra 1.1.2017-31-
12.2017 drevet et forskningsprosjekt med Rennebu kommune som oppdragsgiver. Forskere 
har sett på hvilken betydning deltakelse i prosjektet «Skyting for mestring» har for 
skoleelever med konsentrasjonsvansker.  

«Skyting for mestring» er et samarbeid mellom Berkåk skole og Rennebu skytterlag i regi av 
lærer og skytter Mona Isene. Prosjektet har pågått over flere år og har hatt som mål å gjøre 
hverdagen til elever med konsentrasjonsvansker enklere, både på hjemmebane og på 
skolebenken. I prosjete har det vært plukket ut skolelever hvert år som skolen har ment 
kunne hatt nytte av prosjektet. Elevene som har deltatt i prosjektet har hver uke vært på 
skytebanen noen timer hver uke under kyndig veiledning fra Mona og andre frivillige fra 
Rennebu skytterlag.  

Forskerne ved NTNU har konkret sett på disse fem forskningsspørsmålene: 

Hvilken betydning har deltagelse i «skyting for mestring» for: 
• barnas konsentrasjon, uoppmerksomhet, impulsivitet og hyperaktivitet (ADHD 

kjernesymptomer)? 
• barnas emosjonelle, sosiale og atferdsmessige utvikling? 
• barnas trivsel og livskvalitet? 
• barnas mestringsforventning? 
• barnas skoleprestasjoner? 
 

Norges Skytterstyre ble forelagt rapporten fra NTNU, som viste svært gode resultater med 
skyting for barn/ungdom med konsentrasjonsvansker. Skytterstyret fikk videre se et utkast 
til film(er) produsert av selskapet Fellesfilm som omhandler temaet. Filmen er tidligere gitt 
støtte med inntil 100 000 kroner fra DFS. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med «Skyting for mestring». Skytterstyret 
bevilger inntil 100 000 kroner som tilskudd til planlegging av en doktorgradsavhandling 
innenfor emnet «Skyting for mestring». 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 
 
 



Saksnummer: 11/2018 
Sak: Valg av NC-komite 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400/Skytterbokas vedlegg 3 

 
Saksopplysninger 
Etter Skytterboka skal NC-komiteen velges hvert andre år. I dagens regelverk (vedlegg 3 til 
Skytterboka) er dette beskrevet slik: 

2. Administrasjon 
Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. Komitéen 
består av tre representanter (to representanter fra Skytterkontoret og en representant for 
de aktive skytterne). Funksjonstiden for representantene er to år. 

Komitéen konstituerer seg selv. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen forslår at sammensetningen av NC-komiteen endres. For å sikre bedre 
forankring i styret ved spesielt tildeling av arrangement forslår administrasjonen at en av 
representantene i komiteen velges blant medlemmene i Norges Skytterstyre. Regelverket 
endres iht. dette. Administrasjonen har forespurt Jens Sverre Knutsen, som har bred erfaring 
fra større arrangement. Knutsen har sag seg villig til å være med i komiteen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Endring av regelverket i vedlegg 3 til Skytterboka: 

2. Administrasjo 
Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. Komitéen 

består av tre representanter (en representant fra Norges Skytterstyre, en representant fra 
Skytterkontoret og en representant for de aktive skytterne). Funksjonstiden for 
representantene er to år. Representanten fra Norges Skytterstyre komiteens leder.  
 
Følgende velges til NC-komite for perioden 2018-2019: 
Norges Skytterstyre: Jens Sverre Knutsen (leder) 
Skytterkontoret: Toni Hovdedalen 
Aktive skyttere: Anne Ingeborg Sogn Øiom 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 

  



Saksnummer: 12/2018 
Sak: Status Langtidsplan 2016-2020 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Langtidsplan 2016-2020 bygger på den nye formålsparagrafen til DFS. De sentrale 
satsingsområdene gjenspeiler grunnpilarene i formålsparagrafen. De fire fokusområdene i 
planperioden er direkte relatert til god våpenkultur, praktiske skyteferdigheter og 
ivaretakelse av skytebanestrukturen.   

Administrasjonen rapporterer til styret gjennom en vedtatt tiltaksplan som gir frister for 
gjennomføring av tiltak og status for tiltak. Administrasjonen benytter internt en egen 
gjennomføringsplan som er mer detaljert, der tiltakene splittes opp med konkrete gjøremål  
og tidsfrister.   

Generelt er arbeidet med gjennomføring av langtidsplanen i svært god rute, og flere større 
prosesser er igangsatt.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2016-2020 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Saksnummer: 13/2018 
Sak: Prinsipp for tilbakebetaling av arrangementsavgift ved eventuell hel 

eller delvis avlysning av Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
I sak 105/2016 ble det vedtatt at fra og med 2017, skulle det tas i bruk elektronisk betaling 
for påmelding til Landsskytterstevnet. Dette for å lette det administrative arbeidet for 
skytterlagene etter LS, samtidig som at det er en løsning som er vanlig ved påmelding til de 
fleste sportsarrangement på nasjonalt nivå. På grunn av noen tekniske utfordringer ble det 
ikke innført i 2017, men utsatt til 2018.    
 
I forbindelse med innføring av elektronisk betaling, vil det være en mulighet for skytterne å 
få tilsendt regning for arrangementsavgiften. Den kan i sin tur betales helt eller delvis med 
avbetaling om det skulle være aktuelt. Selskapet som tilbyr denne løsningen, Kollektor, 
krever at det må være et reglement for hva som skjer ved en eventuell avlysning av 
Landsskytterstevnet. Dette for deres sikkerhet og eventuelle oppgjør mot skytterne som 
velger å få tilsendt regning i stedet for Visa/Mastercard.  
 
I sak 19/2015 la administrasjonen fram en sak om et reglement i forbindelse med avlysning 
av Landsskytterstevnet, dette både for arrangementsavgift og campingavgift. Saken ble da 
utsatt, hvor administrasjonen skulle se på løsninger som andre tilsvarende arrangement 
hadde valgt. Denne gangen vil administrasjonen legge fram sak i forbindelse med 



arrangementsavgiften, da det er den som er aktuell i forbindelse med betalingsløsningen. 
Campingavgiften håndterer arrangør av Landsskytterstevnet, men det vil være aktuelt å 
komme tilbake med sak om den. 
 
Selv om en avlysning av LS er lite aktuelt, og ikke vært tilfelle i DFS sin 125 årige historie, så 
er dette vesentlig å få avklart. Både i 2011 og 2013 hadde vi situasjoner hvor stevnet kunne 
blitt avlyst. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener på bakgrunn av arrangørens og DFS sentralt sine kostnader i 
forberedelser til LS, at det vil være et rimelig prinsipp at risikoen deles mellom skytterne og 
arrangøren. Administrasjonen vil tilrå at om stevnet blir avlyst før første skudd blir avfyrt, får 
arrangør/DFS sentralt beholde inntil halvparten av arrangementsinnskuddet. Ved avlysning 
etter stevnestart, blir det ingen tilbakebetaling. Dette er i tråd med reglementet til 
eksempelvis Birkebeineren, som innførte dette reglementet etter avlysning for noen år 
siden. 
 
Det er mange situasjoner hvor stevnet kan tenkes å bli avlyst. Situasjonen etter Utøya i 2011, 
og vinden på Oppdal i 2013 er eksempel på slike situasjoner. I det første tilfelle hadde 
arrangøren med det regelverket som administrasjonen legger opp til, ha måtte tilbakebetalt 
halvparten av arrangementskontingenten. Mens i tilfelle Oppdal hadde ingen fått tilbake 
arrangementskontingenten. Avlysning vil være mest aktuelt ved situasjoner der stevnet blir 
avlyst ved vær-/klimatiske forhold eller annen force majeure, altså situasjoner utenfor 
arrangørens kontroll. At en arrangør må avlyse i forhold til andre forhold er vanskelig å se for 
seg.  
      
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende prinsipp for tilbakebetaling av arrangementsavgift ved 
eventuell hel eller delvis avlysning av Landsskytterstevnet: 
 

1. Ved avlysning av Landsskytterstevnet mellom påmelding og Landsskytterstevnets 
stevnestart, kan arrangør/DFS sentralt, beholde inntil halvparten av det innbetalte 
arrangementsinnskuddet.   

 
2. Ved delvis eller hel avlysning av Landsskytterstevnet etter Landsskytterstevnets 

oppstart, gis ingen tilbakebetaling for innbetalt arrangementsavgift. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 14/2018 
Sak: Dekning av utgifter til reise og kost 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
I forbindelse med behandling av interne retningslinjer for DFSU og Feltutvalget ba Norges 
Skytterstyre om at man så på dagens ordning med dekking av reise- og diett i forbindelse 
med deltakelse på sentrale kurs og samlinger.  

DFS praktiserer ulike ordninger med dekking av kostnader med reise- og diett. Enkelte av 
ordningene vedtas av Skyttertinget (sentralt tillitsvalgte), andre av Norges Skytterstyre 
(eksempelvis Skyttertingsrepresentanter), mens noen ordninger er fundamentert i etablert 
praksis. Generelt dekkes overnattingskostnader knyttet til arrangementet av DFS.  

Reisekostnader skal generelt dekkes etter den for statens rimeligste reisemåte. Dette 
medfører relativt mye administrativt arbeid, og i en hektisk hverdag blir det gjerne dekket i 
samsvar med reiseregning. Men spesielt ved bruk av bil er det nødvendig å sjekke 
tilsvarende reise med bruk av offentlige transportmiddel (som har veldig ulik prising).  

Kost blir i stor grad dekket etter statens reiseregulativ.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dekning av utgifter til reise- og kostutgifter for Skyttertingrepresentanter, deltakere på 
sentrale kurs og samlinger og nordisk mesterskap: 

Reiseutgifter: 
Dokumenterte reiseutgifter (eksempelvis flybilletter, togbilletter) tur/retur fra hjemsted. 
Bruk av egen bil dekkes med kr 2,00 pr km. Ved bruk av egen bil skal kjørestrekningen 
beskrives.  

Kostutgifter: 
Kost dekkes med en redusert sats på kroner 550 per døgn ved overnatting, med 
måltidsfradrag etter statens fordelingsprosent. For tingrepresentanter dekkes kostutgifter 
for inntil 3 døgn. Utgifter til alkohol dekkes ikke.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Saksnummer: 15/2018 
Sak: Samarbeidsavtale mellom DFS og Politidirektoratet 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Samarbeidsavtalen mellom Politidirektoratet (POD) og Det frivillige Skyttervesen (DFS) har 
som formål å tjene hverandre i den virksomhet som har til hensikt å styrke skyttersaken og 
landets sivile beredskap. 

Bakgrunnen for avtalen er at DFS i fremtiden ønsker å være en god støttespiller for politiet, 
og avtalen skal tilrettelegge for dette. Videre skal avtalen bidra til et tettere samarbeid 
nasjonalt og lokalt mellom politiet og DFS innenfor relevante områder. 

Det sentrale punktet i avtalen er tilrettelegging for bruk av skytebaneanlegg. DFS skal på 
anmodning fra politidistriktene bistå ved utvelgelse av skytterlagsanlegg spesielt egnet for 
politiets bruk. DFS kan videre bistå med faglig spisskompetanse ved planlegging og 
tilrettelegging av spesielle tilpasninger av anlegget, basert på politiets behov. 

Dersom det oppstår behov for spesiell tilrettelegging av anlegg skal politidistriktene dekke 
dette innenfor tildelt ramme. Politiets behov skal være i tråd med gjeldende sikkerhets-
bestemmelser for skytebaneanlegget, og godkjennes av respektive skytterlag i samråd med 
DFS.  

Administrasjonens drøfting 
DFS fikk i 2016 godkjent ny formålsparagraf som gir oss et utvidet samfunnsoppdrag. DFS har 
i saker som gjelder våpenlovgivning et godt samarbeide med både Justisdepartementet og 
Politidirektoratet. Lokalt og regionalt samarbeider vi også i skytebanesaker, og støtter 
skytterlagene der det opprettes avtaler om bruk av skytebaner.  

DFS har over tid sett at det er behov for bedre koordinering, og at dette bør forankres i en 
sentral avtale med Politidirektoratet. Samarbeidsavtalen dekker dette behovet, og det åpnes 
også for et samarbeid om opplæringstiltak og tilrettelegging for skytetrening.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom Politidirektoratet og Det frivillige 
Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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